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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Ersättaren Evy Johansson (SPF) utsågs att tillsammans med 

vice ordföranden Sven Öberg (PRO) justera dagens protokoll  

vilket ska ske fredagen den 19 mars. 

 

§ 2  

Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2010-02-05  

justerats den 8 februari. 

 

§ 3 

Inkomna handlingar 

 

Följande till pensionärsrådet inkomna handlingar anmäldes. 

 

Äldrenämnden 

Protokoll nr 1 fört vid sammanträde 2010-02-02  

 

Älvsjö servicehus 

Protokoll från förtroenderådets möte 2010-02-04  

 

Äldrecentrum 

Goda relationer – Grunden för samverkan i Älvsjö  

 

§ 4 

Slutrapport och utvärdering av kvinnofridsprojektet Athena 

 

Förvaltningen har upprättat en slutrapport över kvinnofridsprojektet Athena, som 

pågick från hösten 2006 till hösten 2009. Av rapporten framgår att projektet nått sina 

mål att ge stöd till de våldsutsatta kvinnorna och till barnen som bevittnat våld. Också 

målet om kompetensutveckling av personalen har uppnåtts. Däremot lyckades inte 

projektet utveckla stödet till de våldsutövande männen så som det var tänkt. 

 

I den utvärdering som gjorts av stödet till kvinnorna framkommer att kvinnostödet 

varit mångfacetterat och innehållit stödsamtal, vägledning och rådgivning, praktiskt 

stöd samt samverkan med andra organisationer och myndigheter. Kvinnorna själva 

anser sig ha fått ett mycket gott stöd som gett möjlighet till förändring och stöd när 

det behövts. Kvinnorna uppskattade att stödet hade så stor spännvidd och gavs i den 

egna livsmiljön.   

 

Insatsen kvinnostöd har permanentats från den 1 januari 2010 i det nya kvinno-

fridsteam som inrättats och är förlagt till Hägersten-Liljeholmen. Kvinnostödet 

finansieras och samnyttjas av stadsdelsförvaltningarna  Hägersten-Liljeholmen, 

Skärholmen och Älvsjö. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

17 februari 2010. Dnr 055-2010-1.2.6. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 5 

Anhörig-närstående policy för Stockholms stads äldreomsorg 

 

Efter ändring i lydelsen av bestämmelsen i 5 kap.10 § socialtjänstlagen, SoL, att 

socialnämnden ska erbjuda stöd till personer som vårdar eller stödjer närstående, 

uppdrog kommunfullmäktige, i budget 2009, åt äldrenämnden att utarbeta en 

anhörigpolicy. Äldreförvaltningen har tagit fram ett förslag till en övergripande 

anhörig-/närståendepolicy för Stockholms stads äldreomsorg samt en stödplan för 

anhörigvårdare.  

 

Förvaltningen anser i huvudsak att anhörigpolicyn utgör en bra grund och 

”checklista” för vad som den anhörige ska få/ges information om, men önskar 

förtydliganden i vissa delar. Bland annat ett förtydligande av vem som kan söka 

biståndsinsatserna. Vad avser några enskilda delar av förslaget, har förvaltningen 

synpunkter som redovisas i ärendet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 

2010. Dnr 042-2010-1.5.1. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 6 

Motion om ekoism framför egoism – källsortera nu 

 

Förvaltningen är positiv till att frågan om källsortering uppmärksammas. När det 

gäller farligt avfall och elavfall saknas en fast miljöstation i Älvsjö. För att förbättra 

servicen till framför allt de medborgare som inte har bil skulle det vara önskvärt med 

en fast miljöstation i Älvsjö eller tätare besök av den mobila miljöstationen. 

Förpackningar och tidningar lämnas på återvinningsstationerna. De miljöstugor som 

föreslås i motionen kan inte finansieras via avfallstaxan och det är på grund av 

markbrist svårt att hitta lämpliga platser för dem. För att göra det mer lönsamt att 

källsortera föreslår förvaltningen att möjligheterna att införa en viktbaserad taxa 

istället för dagens volymbaserade taxa utreds. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

25 februari 2010. Dnr 303-2009-006. 

 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 7 

Rapporter/frågor från rådets medlemmar 

 

Evy Johansson (SPF) tog upp två frågor. 
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Väntjänsten 

Har förvaltningen undersökt om det finns intresse på servicehuset och sjukhemmet  

för insatser från Väntjänsten? 

 

Eva Folke kontaktar cheferna på servicehuset och sjukhemmet och  

pensionärsorganisationerna undersöker hur stort intresset är att ställa upp  

med promenader och andra aktiviteter tillsammans med de boende.   

 

Veteranringen 

Var ska nyckeln till lokalen förvaras när det inte finns personal i lokalen?  

Alla var överens om att nyckeln ska förvaras på medborgarkontoret när ingen 

personal finns i lokalen. 

 

Antalet deltagare i Veteranringen har minskat varför det är önskvärt att förvaltningen 

annonserar i informationsbladet efter fler deltagare. 

 

Eva Sahlin (SPF) ville ha en lägesrapport om: 

 

Konkurrensutsättningen av Älvsjö sjukhem 

Älvsjö sjukhem tillsammans med nio andra enheter i staden är föremål för 

konkurrensutsättning. Anbudstiden gick ut den 15 mars. Den 1 november tar en 

privat utförare över verksamheten.  

 

Omvandlingen av Långbrobergs servicehus till trygghetsboende 

Den 30 juni avvecklas de 26 kvarvarande platserna på Långbrobergs servicehus. 

Informationsmöten har hållits för boende och anhöriga. Den som vill får bo kvar men 

det är inte något som förvaltningen rekommenderar eftersom det kommer att bli 

en byggarbetsplats. Några av de boende kommer att erbjudas plats på vård- och 

omsorgsboende eftersom de har omfattande omvårdnadsbehov. Övriga kommer att 

erbjudas plats på andra servicehus. Attendo öppnar ett vård- och omsorgsboende med 

70 platser i den andra huskroppen den 15 maj.  

 

Pensionärsrådet framförde önskemål om att besöka Attendos vård- och 

omsorgsboende och även få ta del av ritningarna för trygghetsboendet. Förvaltningen 

bjuder in Micasa till något av rådets sammanträden. 

 

Solveig Sandberg (SPF) undrade med anledning av en inbjudan från 

söderortspolisens seniorråd om pensionärsrådet hade några frågor eller synpunkter 

som hon skulle framföra på mötet hos polisen i morgon. Rådet ville se mer av polisen  

i området. 

 

Direktnummer för äldre till polisen 

Vid kontakt med polisen framkom att det inte finns någon möjlighet att ha ett 

speciellt nummer för äldre som utsätts för brott. De nummer som gäller är 112 i  

akuta fall och vid anmälan av brott 114 14. 

 

Presidiet kommer till rådet onsdagen den 14 april kl 15.00. 

 

Vid protokollet 

Britt-Marie Ericsson 


